
 
                      09.05.2022 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut.  

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Er tilskud for el gældende for bygdefabrikker? 

2. Kan bygdeanlæg modtage op til 40 % i tilskud som anlæg i byerne? 

3. Nogle af bygdeproduktionsanlæg betaler ikke fiskeindustritarif, hvis det er korrekt hvad 

er grunden til det? 

4. I Oqaatsut er der en privat eget produktionsanlæg som kommer bygden til gavn, betaler 

anlægget efter fiskeindustritarif? Hvis nej, hvad er begrundelsen? 

5. Er der andre former for tilskud til drift af produktionsanlæg i bygder? 

6. Har Naalakkersuisut planer om udviklingstiltag til bygdeproduktionsanlæg? 

(Medlem af Inatsisartut Jens Napaattooq, Naleraq) 

 

Begrundelse:  

Jeg har konstateret at flere bygdeproduktionsanlæg ikke får opkrævet el efter fiskeindustritariffen. 

Jeg sender fornævnte spørgsmål for at få emnet belyst og få oplyst begrundelsen herfor. Nogle af 

bygderne har stort behov for iværksættermuligheder for at være med til at sikre bygden. Jeg ønsker 

ligeledes at få oplyst, hvilke initiativer Naalakkersuisut har og der kan den privatejede 

produktionsanlæg i Oqaatsut et godt eksempel. 


